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PROTOKÓŁ Nr XIV/19 

z obrad sesji Rady Miejskiej w Chodczu 

odbytej w dniu 21 listopada 2019 roku. 

 

 

           W obradach sesji uczestniczyło 13 radnych oraz: 

Burmistrz Chodcza – Jarosław Grabczyński 

Radca Prawny – Dorota Grabczyńska 

Skarbnik Miasta i Gminy – Danuta Nowakowska 

a także sołtysi oraz pracownicy merytoryczni referatów Urzędu Miasta i Gminy Chodecz 

Proponowany  porządek  obrad. 

1. Otwarcie. 

-     stwierdzenie prawomocności obrad, 

- przyjęcie porządku obrad, 

- przyjęcie  protokołu  z  poprzedniej sesji, 

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie  międzysesyjnym. 

-    przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza, 

-    dyskusja, 

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

       -    dyskusja, 

4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy 

Chodecz na rok 2019. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  XIV/91/19, 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Chodecz na lata 2019-2033. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  XIV/92/19, 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXVIII/252/18 z dnia 25 stycznia 

2018r. w sprawie zarządzenia poboru opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 

drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso.        

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Chodorek Lidia, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  XIV/93/19, 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  XIV/94/19, 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - p. Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  XIV/95/19, 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Miasta i Gminy Chodecz. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Chodorek Lidia, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,  

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  XIV/96/19, 

10. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Chodorek Lidia, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  XIV/97/19, 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości 

położonej na terenie Miasta i Gminy Chodecz oraz właściciela nieruchomości, na których 

znajduje się domek letniskowy lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno 

wypoczynkowe. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Chodorek Lidia, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  XIV/98/19, 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w 

zakresie odbierania i unieszkodliwiania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Chodorek Lidia, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  XIV/99/19, 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do procedury zmiany granic administracyjnych 

miasta Chodecz i przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Drzewiecka Agata, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -     opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  XIV/100/19, 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do procedury zmiany granic administracyjnych 

miasta Chodecz i przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Drzewiecka Agata, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
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       -     opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  XIV/101/19, 

15. Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Chodorek Lidia, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  XIV/102/19, 

16. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego na 2020r. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - p. Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  XIV/103/19, 

17. Interpelacje i zapytania  radnych. 

18. Sprawy bieżące  i  wolne wnioski. 

19.  Zakończenie  obrad  sesji. 

 

Ad.1 Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

    W sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o godz.9:00 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu – Pani Anna Twardowska dokonała otwarcia 

obrad XIV sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych oraz pozostałe osoby obecne 

na sali.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 13 radnych na 

stan ustawowy 15 radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do 

podejmowania uchwał. Przewodnicząca Rady Miejskiej przeszła do następnego punktu 

porządku obrad i przedstawiła proponowany porządek obrad. Poddała porządek obrad sesji 

pod głosowanie. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymało 

0, porządek został przyjęty.  

         Przewodnicząca odczytała przyjęty porządek obrad i stwierdziła, iż Rada Miejska 

będzie obradowała według przyjętego porządku obrad. Następnie przekazała, iż protokół             

z obrad XIII sesji został sporządzony, był wyłożony do wglądu, każdy zainteresowany miał 

możliwość zapoznania się z protokołem w biurze rady. Protokół został poddany pod 

głosowanie. Za przyjęciem protokołu Nr XIII/19 głosowało 13 radnych, przeciwnych 0, 

wstrzymujących 0. Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż protokół z poprzedniej sesji został 

przyjęty 13 głosami za. 

 

 

Ad.2 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 

                   Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Burmistrza 

Chodcza o przedłożenie sprawozdania z działalności międzysesyjnej. Burmistrz udzielił 

informacji, iż w okresie międzysesyjnym miało miejsce szereg zdarzeń istotnych dla 

funkcjonowania  Urzędu Miasta i Gminy Chodecz,  między innymi:  
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- spotkanie z przedstawicielami Zarządu Urzędu Marszałkowskiego w sprawie dofinansowań 

z 2018r. chodzi o zakończoną inwestycję przebudowy oczyszczalni ścieków, Urząd 

Marszałkowski może zwrócić Urzędowi Miasta i Gminy Chodecz kwotę dofinansowania 

dotyczącą tej inwestycji po kontroli, której od marca nie przeprowadzono z przyczyn od nas 

niezależnych mimo, iż Gmina wszelkie formalności spełniła. Czekamy także z Urzędu 

Marszałkowskiego na zwrot środków związanych z remontem świetlicy wiejskiej czyli 

remizy w Chodczu, do końca roku te środki powinny spłynąć oraz zwrot środków związanych 

z przebudową drogi z Woli Adamowej do Brzyszewa.  

- spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim razem ze starostą włocławskim Romanem 

Gołębiewskim oraz Anetą Jędrzejewską członkiem Zarządu odnośnie budowy chodnika do 

Centrum Kształcenia Powiatowego. Gmina będzie partycypować w tej inwestycji poprzez 

opłatę projektu, tak jak było to już omawiane na poprzednich sesjach.   

- droga w Psarach o odcinku około km z listy rezerwowej weszła na listę podstawową, czyli 

podpisujemy w najbliższym czasie umowę z Urzędem Wojewódzkim i ta droga może wejść 

do realizacji z dofinansowaniem 60 % do wykonania na 2020r. 

- zmienia się od 1 stycznia 2020r. ustawa odnośnie gospodarowaniem odpadami 

komunalnymi i to będą dość duże zmiany. Zmienia się forma segregacji, ilość frakcji, opłaty. 

Na tym Burmistrz zakończył. Dyskusji nie było.  

 

Ad.3 Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

 

    Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Przewodniczących Komisji stałych                         

o przedłożenie sprawozdań ze swych posiedzeń w okresie międzysesyjnym.               

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – radna Turbiak Monika przedstawiła, iż Komisja              

w okresie międzysesyjnym odbyła jedno posiedzenie. Tematem posiedzenia było omawianie 

stawek podatków na 2020r. 

2) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – radny Makowiecki Grzegorz przedstawił, 

iż Komisja w okresie międzysesyjnym odbyła jedno posiedzenie gdzie omawiane były 

zmiany do budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2019, zmiany do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2019-2033, opiniowano projekty uchwał na 

dzisiejszą sesję, omawiano stawki podatków od nieruchomości i transportu, stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, a także rozpatrywano pisma skierowane do 

Komisji.  

3) Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej – radny Wiesław Feliniak  

przekazał iż w okresie międzysesyjnym Komisja odbyła jedno posiedzenia. Zapoznano się            

z propozycjami stawek podatków i opłat lokalnych na 2020r. Komisja zaopiniowała projekty 

uchwał na sesję w sprawie przystąpienia do procedury zmiany granic administracyjnych 

miasta Chodecz i przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami oraz w sprawie obniżenia 

ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2020r. 

 

4) Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – radna Ewa Kwiatkowska 

przekazała iż w okresie międzysesyjnym Komisja obradowała raz. Posiedzenie poświęcone 

było analizie i opiniowaniu projektów uchwał. Z posiedzenia sporządzone dwie opinie:                

w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta                    
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i Gminy Chodecz oraz w sprawie przystąpienia do procedury zmiany granic 

administracyjnych miasta Chodecz i przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami. 

5)  Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu –  radny Stempczyński Jerzy 

przekazał iż w okresie międzysesyjnym Komisja obradowała raz wraz z innymi Komisjami. 

Tematyka obrad dotyczyła projektów uchwał na dzisiejszą sesję oraz stawek podatków i opłat 

lokalnych, a także  Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy 

Chodecz. 

6) Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – radny Łuczak Roman przekazał, iż 

w okresie międzysesyjnym Komisja obradowała raz wraz z innymi Komisjami. Tematem 

obrad była analiza uchwał na dzisiejszą sesję oraz analiza stawek podatków i opłat lokalnych 

na 2020r. Komisja zaakceptowała projekty uchwał pozytywnie.  

Dyskusji nie było. 

 

Ad.4 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta              

i Gminy Chodecz na rok 2019. 

 

            Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2019 poprosiła Panią 

Skarbnik. Danuta Nowakowska udzieliła informacji, iż w toku realizacji budżetu dokonuje się 

następujących zmian: otrzymaliśmy decyzję z Urzędu Wojewódzkiego na dotację zleconej na 

zadania własne na ogólną kwotę 494.000,00 zł. w związku z podjęciem uchwały                              

i podpisaniem porozumienia ze Starostwem Powiatowym zwiększamy dochody i wydatki 

związane z zimowym utrzymaniem dróg  o kwotę 30.448,00 zł. Wprowadzamy nowe zadanie 

przebudowa drogi Psary-Szczecin, zadanie do realizacji w latach 2019-2020. W tym roku w 

budżecie wprowadzamy kwotę 270.000,00 zł. Pozostałe zmiany w zakresie dochodów                    

i wydatków są zgodne z załącznikiem Nr 1 i 2 do Uchwały. Na tym Pani Skarbnik 

zakończyła. Następnie o opinię została poproszona Komisja Budżetu i Finansów. Radny 

Grzegorz Makowiecki przedłożył informację, iż opinia jest pozytywna. Pytań radni nie mieli. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały następnie uchwała została poddana pod 

głosowanie. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XIV/91/19 

została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.5 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2019-2033. 

 

          Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia uchwały zmieniającej            

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2019-2033 

poprosiła Panią Skarbnik. Pani Nowakowska poinformował, iż zmiany polegają na 

zmniejszeniu dochodów do kwoty 38.683.222,69 zł i wydatków do kwoty 38.757.656,69  jak   

i również na zmianie realizacji zadań inwestycyjnych na łączną kwotę 12.904.727,00 zł.              

O opinię została poproszona Komisja Budżetu i Finansów. Radny Makowiecki Grzegorz 

przedłożył informację, iż opinia jest pozytywna. Radni pytań nie mieli. Przewodnicząca 

odczytała projekt uchwały następnie uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 

13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XIV/92/19 została podjęta i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad.6 Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXVIII/252/18 z dnia 25 

stycznia 2018r. w sprawie zarządzenia poboru opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso.        

 

             Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Panią Chodorek 

Lidię o przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie. Pani Lidia wyjaśniła iż Uchwałę            

w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wyznaczenie 

inkasentów i określenie wysokości wynagrodzenia za inkaso uchyla się w związku z 

rezygnacją z poboru opłat w drodze inkasa. Postanowiono odstąpić od poboru w formie 

inkasa i pozostawić płatności w kasie Urzędu Miasta i Gminy Chodecz oraz płatności 

bezgotówkowe. Następnie o opinię została poproszona Komisja Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Grzegorz Makowiecki przedstawił, iż opinia Komisji jest pozytywna. Radni 

pytań nie mieli. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały następnie uchwała została 

poddana pod głosowanie. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała 

Nr XIV/93/19 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.7 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

 

                    Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia w/w uchwały 

poprosiła Panią Skarbnik. Pani Danuta Nowakowska poinformowała, iż na podstawie art.5 

ustawy z dnia 12 stycznia 1991r. o podatkach i opłatach lokalnych Rada Gminy, drodze 

uchwały, określa wysokość stawek podatku od nieruchomości, z tym że stawki te nie mogą 

przekroczyć rocznie stawek ogłoszonych w Obwieszczeniu Ministra z dnia 24 lipca 2019r. 

Stawki podatkowe określone w uchwale Rady Miejskiej w Chodczu nie przekraczają górnych 

granic stawek kwotowych ogłoszonych w Obwieszczeniu Ministra Finansów, są zgodne               

z propozycjami Rady. Następnie o opinię została poproszona Komisja Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Makowiecki Grzegorz przedstawił, iż opinia Komisji jest pozytywna. Radny 

Wiesław Feliniak zwrócił się z prośbą do Pana Burmistrza o przybliżenie tematu odnośnie 

decyzji Rady, dlaczego stawki są wyższe niż w ubiegłym roku, czym to jest spowodowane. 

Burmistrz udzielił odpowiedzi, iż powodów jest kilka m.in. będziemy musieli dopłacać do 

wywozu odpadów komunalnych z działek letniskowych, szacunkowo na ten moment 

będziemy musieli dopłacać około 250.000,00 zł. Kolejne zmiany jakie Gmina już realizuje to 

podwyżka dla nauczycieli, gdzie 42% kwoty podwyżki finansuje Samorząd. Kolejna zmiana 

to regulacje dotyczące płac, chodzi o najniższą krajową, która od stycznia 2020r. wzrasta do 

kwoty 2600 zł. i doliczenie do podstawy stażu pracy. Te wszystkie zmiany i regulacje, które 

przyszły na Samorządy do realizacji będą skutkowały wydatkami zwiększonymi na rok 

kolejny czyli 2020 szacunkowo około 670.000,00 – 700.000,00 zł. które będzie musiał Urząd 

znaleźć w budżecie własnym. Z podwyżki podatku Gmina powinna zebrać około 260.000,00 

zł. Stąd wynikają podwyżki wszystkich podatków, które wejdą w życie od 1 stycznia 2020r. 

Radni więcej pytań nie mieli. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały następnie uchwała 

została poddana pod głosowanie. Za głosowało 10 radnych, przeciw 1, wstrzymujących 2. 

Uchwała Nr XIV/94/19 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

 

              Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia w/w uchwały 

poprosiła Panią Skarbnik. Pani Danuta Nowakowska poinformowała, iż tak jak i poprzednio 

Rada Gminy w drodze uchwały określa wysokość stawek zgodnie z ustawą z 1991r.                      

o podatkach i opłatach lokalnych. Propozycja Rady odnośnie stawek od środków 

transportowych nie przekracza górnych stawek kwot podatku od środków transportowych 

określonych w Obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 24 lipca 2019r. Następnie o opinię 

została poproszona Komisja Budżetu i Finansów. Przewodniczący Makowiecki Grzegorz 

przedstawił, iż opinia Komisji jest pozytywna. Radni pytań nie mieli. Przewodnicząca 

odczytała projekt uchwały następnie uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 

12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 1. Uchwała Nr XIV/95/19 została podjęta i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości                    

i porządku na terenie Miasta i Gminy Chodecz. 

 

                         Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia w/w uchwały  

poprosiła Lidię Chodorek. Pani Lidia poinformowała, iż art. 4 ust. 1 ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach nakłada na Radę Gminy, po zasięgnięciu opinii państwowego 

powiatowego inspektora sanitarnego, obowiązek uchwalenia regulaminu utrzymania czystości 

i porządku w gminach. Regulamin jest aktem prawa miejscowego. Określa obowiązki             

i wymagania, jakie powinien spełniać właściciel nieruchomości w zakresie utrzymania 

czystości i porządku oraz postępowania z odpadami komunalnymi. W wyniku zmian 

wprowadzonych ustawą o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach z dnia 19 lipca 2019r., która weszła w życie 6 września 2019 roku 

należy dostosować regulamin do wymagań znowelizowanej ustawy poprzez : wprowadzenie 

obowiązku selektywnego zbierania odpadów komunalnych przez wszystkich właścicieli 

nieruchomości, rozszerzenie katalogu odpadów komunalnych selektywnie zbieranych, 

których właściciele nieruchomości mogą pozbywać się przekazując do punktu selektywnego 

zbierania odpadów komunalnych ( PSZOK) tj. odpady niekwalifikujące się do odpadów 

medycznych powstałych w gospodarstwie domowym, w wyniku przyjmowania produktów 

leczniczych w formie iniekcji i prowadzenia monitoringu poziomu substancji we krwi,                

w szczególności igieł i strzykawek oraz odpady tekstyliów i odzieży, ustalenie tych samych 

terminów odbioru odpadów biodegradowalnych i pozostałości po segregacji odpadów dla 

miasta i wsi, zniesienie rejonizacji w zakresie postępowania z zebranymi odpadami 

zmieszanymi i biodegradowalnymi. Mając na uwadze powyższe okoliczności podjęcie 

uchwały w proponowanym brzmieniu jest uzasadnione. O opinię została  poproszona Komisja 

Obywatelska i Ochrony Środowiska. Opinie była pozytywna. Radni pytań nie mieli. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały następnie uchwała została poddana pod 

głosowanie. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XIV/96/19 

została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

             Przewodnicząca o przedłożenie informacji poprosiła Lidię Chodorek. Pani Chodorek 

poinformowała, iż przedłożony projekt uchwały szczegółowo określa częstotliwość 

odbierania poszczególnych frakcji odpadów komunalnych, uwzględnia zapisy art.6r ust. 3             

i ust. 3d ustawy z dnia 13 września 1996r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach tj. 

zwiększenie częstotliwości odbierania odpadów komunalnych stanowiących pozostałości              

z segregacji czyli resztki oraz odpadów stanowiących odpady komunalne w okresie od                  

1 kwietnia do 31 października z uwzględnieniem rodzajów zabudowy – jednorodzinnej                  

i wielorodzinnej. Projekt uwzględnia zapisy rozporządzenia Ministra Środowiska z dnia              

29 grudnia 2016r. w sprawie szczegółowego sposobu selektywnego zbierania wybranych 

frakcji odpadów. Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku.  Na tym zakończono. O opinie została 

poproszona Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska. 

Opinie Komisji były pozytywne. Radni pytań nie mieli. Przewodnicząca wraz                         

z wiceprzewodniczącym odczytali projekt uchwały następnie uchwała została poddana pod 

głosowanie. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XIV/97/19 

została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości 

położonej na terenie Miasta i Gminy Chodecz oraz właściciela nieruchomości, na 

których znajduje się domek letniskowy lub innej nieruchomości wykorzystywanej na 

cele rekreacyjno wypoczynkowe. 

 

       Przewodnicząca o przedłożenie informacji poprosiła Lidię Chodorek. Pani Chodorek 

poinformowała, iż w uchwale określono nowy wzór deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi dla właścicieli nieruchomości zamieszkałych oraz 

właścicieli nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy lub innej nieruchomości 

wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, wykorzystywanej jedynie przez część 

roku. W związku z nowelizacją ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach z dnia 

19 lipca 2019r., zmieniającą zapisy art. 6m ust. 2 powyższej ustawy, podjęto decyzję                    

o podjęciu nowej uchwały w tym zakresie. Nowelizacja uchwały o utrzymaniu czystości               

i porządku w gminach wprowadza zmiany m.in. w zakresie terminów składania deklaracji            

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli 

nieruchomości. Dotychczas w przypadku zmiany danych mających wpływ na wysokość 

opłaty właściciel nieruchomości zobligowany był do złożenia deklaracji w terminie 14 dni od 

daty nastąpienia zmiany. Nowelizacja ww. ustawy przewiduje natomiast konieczność 

składania nowej deklaracji w terminie do 10 dnia miesiąca następującego po miesiącu, w 

którym nastąpiła zmiana. Zgodnie z zapisami znowelizowanej ustawy właściciel 

nieruchomości nie może złożyć deklaracji zmniejszającej wysokość zobowiązania z tytułu 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za okres wsteczny, z wyjątkiem 

przypadku śmierci mieszkańca. Jeżeli zmniejszenie spowodowane jest śmiercią mieszkańca 

przyjęcie deklaracji możliwe jest w terminie do 6 miesięcy od dnia tego zdarzenia. Ponadto 

zapisy ww. nowelizacji uniemożliwiają wskazanie w deklaracji przez właściciela 
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nieruchomości braku prowadzenia selektywnej zbiórki odpadów. Powyższe zmiany zostały 

uwzględnione w nowych wzorach deklaracji. Następnie o opinię została poproszona Komisja 

Budżetu i Finansów. Przewodniczący Makowiecki Grzegorz przedstawił, iż opinia Komisji 

jest pozytywna. Radni pytań nie mieli. Przewodnicząca o odczytanie projektu uchwały 

poprosiła wiceprzewodniczącego Błażeja Krupę. Po odczytanie uchwała została poddana pod 

głosowanie. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XIV/98/19 

została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania i unieszkodliwiania odpadów 

komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 

ciekłych. 

  

                     Przewodnicząca o przedłożenie informacji poprosiła Lidię Chodorek. Pani 

Chodorek poinformowała, iż zgodnie z art. 6c ust. 1 ustawy z dnia 13 września 1996 roku         

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, gminy są obowiązane do zorganizowania 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują 

mieszkańcy. Wypełniając dyspozycję art. 6k ust. 1 pkt 1 ww. ustawy rada gminy, w drodze 

uchwały zobowiązana jest dokonać wyboru jednej z określonych w art. 6j ust. 1 i 2 metod 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi powstającymi na 

nieruchomościach, na których zamieszkują mieszkańcy, oraz ustalić stawkę takiej opłaty.            

W uchwale jako metodę ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

terenie nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, przyjęto iloczyn liczby 

mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość.  W związku z wejściem w życie w dniu 6 

września 2019 roku nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 

nastąpiła konieczność zmiany wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

która podyktowana jest dużym wzrostem ceny, którą gmina Chodecz musi płacić wykonawcy 

umowy na odbiór i zagospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Miasta i Gminy 

Chodecz. W związku z powyższym w celu zapewnienia środków na jego prawidłowe 

funkcjonowanie konieczne jest pobieranie takiej opłaty od mieszkańców, aby wystarczyła ona 

na realizację całości zadania, którym została obciążona gmina. Ustalone stawki opłat za 

gospodarowanie odpadami nie przekraczają maksymalnych stawek opłat, o których mowa            

w art. 6k ust. 2a pkt 1 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, w brzmieniu 

nadanym ustawą z dnia 6 września 2019 r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości                     

i porządku w gminach oraz niektórych innych ustaw. Zgodnie z art. 6k ust 3 ustawy                     

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach w przypadku nieruchomości zamieszkałych, 

jeżeli właściciel nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób 

selektywny zastosowano minimalną dwukrotną wysokość stawki ustalonej na podst. art. 6j 

ust.1 pkt 1. Zgodnie z art. 6j ust. 3b opłata zagospodarowanie odpadami komunalnymi               

w przypadku działek letniskowych lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele 

rekreacyjno-wypoczynkowe nie może być wyższa niż 10 % przeciętnego miesięcznego 

dochodu rozporządzalnego na 1 osobę ogółem za rok od domku letniskowego lub innej 

nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. Na dzień 

podejmowania niniejszej uchwały zgodnie z obwieszczeniem Prezesa GUS przeciętny 

miesięczny dochód rozporządzalny na 1 osobę ogółem w 2018 r. wyniósł 1693 zł. Zatem 
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proponowana stawka 169 zł jest zgodna z ww. przepisem ustawy.  Zgodnie z art. 6k ust 3 

ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach w przypadku nieruchomości 

niezamieszkałych (działek letniskowych lub innych nieruchomości wykorzystywanych na 

cele rekreacyjno-wypoczynkowe) jeżeli właściciel nie wypełnia obowiązku zbierania 

odpadów komunalnych w sposób selektywny wysokość stawki winna wynosić nie niższej niż 

dwukrotna wysokość i nie wyższej niż czterokrotna wysokość stawki ustalonej dla odbioru            

i zagospodarowania odpadów w sposób selektywny. Proponowana stawka 338,00 zł mieści 

się zatem w zakresie wskazanym w w/w ustawie. Następnie o opinię została poproszona 

Komisja Budżetu i Finansów. Przewodniczący Makowiecki Grzegorz przedstawił, iż opinia 

Komisji jest pozytywna. Radni pytań nie mieli. Przewodnicząca o odczytanie projektu 

uchwały poprosiła wiceprzewodniczącego Błażeja Krupę. Po odczytanie uchwała została 

poddana pod głosowanie. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała 

Nr XIV/99/19 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do procedury zmiany granic 

administracyjnych miasta Chodecz i przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami. 

 

            Przewodnicząca o przedłożenie informacji poprosiła Drzewiecką Agatę. Pani Agata 

poinformowała, iż w związku z intensywnym rozwojem zabudowy mieszkaniowej na 

obszarach położonych w bezpośrednim sąsiedztwie miasta Chodecz rodzi się pewna 

możliwość zmiany granic miasta. Jest to procedura dosyć skomplikowana, proces ten wymaga 

przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami poszczególnych miejscowości. Ta 

uchwała dotyczy zmiany granic miasta Chodecz o niektóre działki położone w sołectwie 

Lubieniec. Na tym zakończono. Następnie o opinię zostały poproszone Komisja Obywatelska 

i Ochrony Środowiska oraz Komisja Rolna i Infrastruktury Technicznej. Opinie Komisji były 

pozytywne. Radni pytań nie mieli. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały następnie 

uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, 

wstrzymujących 0. Uchwała Nr XIV/100/19 została podjęta i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do procedury zmiany granic 

administracyjnych miasta Chodecz i przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami. 

 

             Przewodnicząca o przedłożenie informacji poprosiła Drzewiecką Agatę. Pani Agata 

poinformowała, iż uzasadnienie jest takie same jak do poprzedniej uchwały , z tym że ta 

uchwała dotyczy poszerzenia granic miasta Chodecz o część działek należących do wsi 

Chodeczek, dokładnie o osiedle mieszkaniowe. Następnie ponownie o opinię zostały 

poproszone Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska oraz Komisja Rolna i Infrastruktury 

Technicznej. Opinie Komisji były pozytywne. Radni pytań nie mieli. Przewodnicząca 

odczytała projekt uchwały następnie uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 

13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XIV/101/19 została podjęta i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 



str. 11 
 

Ad.15 Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

  

            Przewodnicząca o przedłożenie informacji poprosiła Lidię Chodorek. Pani Chodorek 

poinformowała, iż Artykuł 6l ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach nakłada na radę gminy obowiązek określenia w drodze uchwały 

stanowiącej akt prawa miejscowego, termin, częstotliwość i tryb uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. Wykonując delegację ustawową niniejszą uchwałą 

został określony termin, częstotliwość i tryb uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. W wyniku zmian ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach z dnia 

13 września 1996 r. związanych z systemem gospodarowania odpadami komunalnymi 

pojawiła się konieczność zmiany dotychczasowej uchwały. Nowa uchwała uwzględnia 

możliwość uiszczenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właściciela 

nieruchomości zamieszkałej za okresy dłuższe niż jeden miesiąc kalendarzowy, stanowiące 

jego wielokrotność, nie dłużej jednak niż do końca roku kalendarzowego. Następnie o opinię 

została poproszona Komisja Budżetu i Finansów. Przewodniczący Makowiecki Grzegorz 

przedstawił, iż opinia Komisji jest pozytywna. Radni pytań nie mieli. Przewodnicząca 

odczytała projekt uchwały następnie uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 

13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XIV/102/19 została podjęta i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.16 Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego na 2020r. 

 

           Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia w/w uchwały poprosiła 

Panią Skarbnik. Pani Danuta Nowakowska poinformowała, iż dnia 18 października 2019r. 

Prezes Głównego Urzędu Statystycznego określił średnią cenę skupu żyta za 11 kwartałów 

będącej jednocześnie podstawą do ustalenia podatku rolnego na 2020 rok. Rada Gminy ma 

uprawnienia do obniżenia tej stawki. Wg. GUS stawka wynosi 58,46 za 1 q. Propozycją Rady 

jest obniżenie stawki do kwoty 52,00 zł. za 1 q. Na tym zakończono. Następnie o opinię 

zostały poproszone Komisja Budżetu i Finansów oraz komisja Rolna i Infrastruktury 

technicznej. Opinie Komisji były pozytywne. Radni pytań nie mieli. Przewodnicząca 

odczytała projekt uchwały następnie uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 

12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 1. Uchwała Nr XIV/103/19 została podjęta i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

    

 Ad.17 Interpelacje i zapytania  radnych. 

           Radni nie zgłaszali interpelacji. 

 

Ad. 18 Sprawy bieżące  i  wolne wnioski. 

     

       Sołtys Łukaszewicz Szymon z Woli Adamowej zapytał czy w obecnej sytuacji 

ekonomicznej, w przyszłości rolników będzie obowiązywać też stawka maksymalna              

w podatku rolnym. Burmistrz odpowiedział, że trudno jest odpowiedzieć jednoznacznie na 

tego typu pytanie. Wiemy już że od 2021r. będzie obowiązywać zapowiadana podwyżka 

najniższej krajowej, jeśli nic się nie zmieni ma ona wynosić 3000,00 zł. brutto i w kolejnych 

latach coraz więcej aż do 4000,00 zł. Trudno jest przewidzieć jaka będzie decyzja radnych co 
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do podatku rolnego w przyszłości. Podwyżki podatków od stycznia 2020r. spowodowane są 

gównie działaniami ustawodawcy. Następnie głos zabrała Pani Zazulak. Poinformowała, że 

złożyła pismo w sprawie opłaty za czynsz i nie otrzymała do dnia dzisiejszego żadnej 

odpowiedzi. Chodzi o stawkę za podłączenie wody i kanalizacji. Pani Zazulak nie zgadza się 

z opłatą jaka obowiązuje w nowej umowie najmu. Pani Mecenas wyjaśniła, iż Pani Zazulak 

nie płaci za podłączenie wody, stawka 5,00 zł. to jest stawka podstawowa czynszu a każda 

doliczana złotówka dodatkowa to jest stawka z uwagi na dostęp do mediów i wynika to                

z ustawy. Pani Zazulak nie zgadza się z tym. Przewodnicząca poinformowała, iż wielokrotnie 

zainteresowanej udzielano odpowiedzi ustnych na sesji, a także odpowiedzi udzielał 

pracownik merytoryczny Urzędu, jednakże Rada Miejska odniesie się do pisma Pani Zazulak 

i udzieli odpowiedzi na piśmie.     

 

 

Ad. 19.  Zakończenie  obrad  sesji. 

 

           Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, iż zamyka obrady XIV sesji Rady 

Miejskiej w Chodczu i dziękuje za przybycie radnym oraz pozostałym gościom. Sesja 

zakończyła się o godz. 11:00. 

 

 

                                                                                                      Przewodniczący  

                                                                                Rady Miejskiej 

 

                                                                                 Anna Twardowska 

 

 

 

 

Sporządziła: 

Łukaszewicz Daria 

   


